

Protokoll fört vid styrelsemöte i Östergötlands Ornitologiska Förening - BirdLife Östergötland

Tid:	Tisdag 2025-09-09 kl 18.30–21.00 Hemma hos Inger-Marie i Åselstad.	
Närvarande ledamöter:	Peter Berry, ordf. Inger-Marie Wohlfarth, kassör Jenny Rydén Kråka Larsen Gabriel Johansson Hugo Karlström (deltog via Zoom) Stefan Westberg, sekr.	
Frånvarande:	Gunnar Ölfvingsson, vice ordf. Anna Wiik	Meddelat förhinder ” ”

§ 4 BirdLife Östergötlands årsmöte - uppföljning

Rollfördelning i styrelsen:

- Medlemsansvarig: Inger-Marie
- Hemsidesansvarig: Jenny
- Vingspegelns redaktion: Peter (ansvarig utgivare), Jenny (redaktör)
- Fågelskydd: Gunnar (sammankallande), Stefan, Gabriel och Kråka
- Fågelintresse Hugo (sammankallande), Jenny och Anna
- Förrådsansvarig: Jenny
 - Inkl. dekal, kontakt med Naturbutiken, etc.

§ 5 Ekonomi / medlemmarEkonomi – aktuell status

Kostnader för Vingspegeln nr 2.

Uppdateringar av kontaktvägar/adresser mm till Postnord behöver göras.

Medlemmar – aktuell status

- En ny medlem sedan förra styrelsemötet.
- Nya medlemspriser från 2026 är beslutade och kommunicerade till BirdLife Sverige.

§ 6 Vingspegeln

Vingspegeln 2/2025 kommentarer

Vi var flera som var med och packade tidningar i kuvert. Det fungerade bra och kommer att göras framgent.

Vingspegeln 3/2025, Tåkernnumret

§ 7 BirdLife Östergötland på nätet/i mobilen

Funktionsbrevlådor

Anna bevakar vår kontaktbrevlåda kontakt@ogof.se tills vidare.

Facebook och hemsida

Inget att rapportera.

Bandet Fåglar i Ög

Inget att rapportera.

Holken (Zoho Connect)

Inget att rapportera.

§ 8 Fågelskydds- och andra naturvårdsfrågor

Pågående och nya remisser/ärenden

1. **Valö NR, Kinda** – Yttrande senast 26/9. (Gabriel)
2. **Kjusebo NR, Kinda** - Yttrande senast 26/9. (Gunnar)
3. **Kraftledning på Vikbolandet (Eon)** - samråd där BirdLife Sverige redan yttrat sig. Senaste datum var 1/9. Stefan stämmer av läget med FiNk.
4. **Blommedals solcellspark, Motala** – Peter tittar på denna.
5. **Skärlötamarkens NR, Norrköping** - Yttrande senast 10 december. (Kråka)
6. **Vindpark Östergötland ABs vindkraftspark N om Valdemarsvik** - detta ärende har vi yttrat oss över både 2023 i samrådsskedet och i år (januari) när ansökan var inlämnad till länsstyrelsen. Stefan har varit huvudansvarig från oss. Många turer i detta ärende och Stefan har haft kontakt med både närboende (som lämnat in polisanmälan tidigare i år kring hanteringen från sökande) och lokal mycket aktiv naturvårdare. Nu i veckan kom ett beslut från länsstyrelsen om ärendeavslut utan åtgärd efter att sökande återtagit sin ansökan.
7. **Vindpark Orreklint (Falerum), Åtvidaberg o Västerviks kommuner** - även här har vi varit aktiva med synpunkter i tidigt skede (2022), via Stefan, och även haft kontakt med bl.a Tjust Fågelklubb. Så sent som i veckan fanns ett inslag i Östgöta Correspondenten där sökande har bantat sitt förslag i ett försök att få kommunen att ändra sitt kommunala veto-avslag. Ärendet lever alltså fortfarande men vi har inget aktuellt att agera kring. Både Tjust Fågelklubb och BirdLife Sverige har yttrat sig kritiskt över planerna.
8. **Upprop rörande proteströrelse mot alunskifferbrytning för uran i Östergötland** - vi har fått en skrivelse från Naturskyddsföreningen Östergötland och Motalakretsen med upprop/förfrågan om att ansluta sig till en proteströrelse mot alunskifferbrytning för uran i Östergötland. Mötet beslutade att ett svar skickas till Naturskyddsföreningen Östergötland

(Peter) . Alunskifferbrytning är enormt miljöstörande med stor påverkan och hög risk för allvarliga negativa effekter även på fågelfaunan. Som naturvårdsorganisation ställer vi oss bakom ett tydligt nej till alunskifferbrytning!

9. **130kV ledning norr om E4 mellan Linköping och Norrköping**

En förfrågan har inkommit från Vinnergi AB angående förekomsten av kungsörn och andra rovfåglar längs den tänkta ledningsdragningen och vad vi anser de behöver göra. Vi har skickat ett svar till dem den 31/8. (Stefan)

§ 9 **Fågelintressefrågor**

- Rapport från Sommarkollo vid Tåkern. Peter och Gunnar deltog från oss. Fältstationen inledde med ringmärkning. Vi höll därefter i guidning, kryssning, fågelsång mm.
- Hugo har börjat titta på utveckling av ungdomsverksamheten i vår region och kommer att presentera en plan på nästa möte. Ungdomsverksamhet fungerar väldigt bra i Skåne och Stockholm. Flera andra regioner, förutom vi, har påbörjat arbete med detta.

§ 10 **Inventeringar**

- Räkning av sångsvanshäckningar år 2.
Gunnar och Stefan är ännu inte klara med att sammanställa årets resultat. Minst lika många häckningslokaler som förra året är inrapporterade, rätt många nya lokaler och samtidigt ett relativt stort antal ej säkerställda häckningar. Rapport kommer i Vingspegeln nr 4.
- Sjöfågelinventeringen i maj.
Samordning av de rapporter som skickats in till BirdLife Östergötland och till SFT (Svensk Fågeltaxering) pågår. Läget nu är att några nya lokaler tillkommit. Främst i Mjölby och Kinda kommun. Samtidigt saknas rapporter från flera av de lokaler som rapporterades förra året. Rapport kommer i Vingspegeln nr 4.

§ 11 **Regionala rapportkommittén (RRK)**

Inget nytt att rapportera.

§ 12 **Häradsskär**

- Status inför höstens veckor på skäret.
Klart med personal alla veckor, men något tunt vecka 1 och 2.
Inköp av ny dator senareläggs.
Två minkar har observerats. Eventuellt placeras fällor ut (gm länsstyrelsen),
- Projektperioden går mot sitt slut. Hur gå vidare? Ett möte i Häradsskärskommitten hölls den 12 augusti. Tre personer har aviserat att de önskar avgå. Ersättare ska hittas och utses.
En ny ringmärkarlicens krävs och ska beställas från Ringmärkningscentralen.
Ett nytt möte planeras senare i år.
- Hantering av ringmärkningsdata diskuterades.

§ 13 **Skrivelser/massmedia**

- Ängshöksartikel i Vår Fågelvärld nr 3/2025.
- Attackerande ormvråk i Sturefors. Corren den 4 juni.

§ 14 Region-/medlemsmöten/övriga möten/klubbkontakter

Regionmöte 2025 samordnas denna gång med FiNk/Norrköping någon kväll i v46/47. Från oss deltar Peter, Hugo och Stefan.

§ 15 BirdLife Sverige

Landsdelsmöte 18–19 okt. Hugo är preliminärt anmäld.
Diskuterade kring vad vi förväntar oss av mötet och vilka frågor vi vill ta upp.

§ 16 Övrigt

Appen – Skåda fågel i Östergötland. Texter i appen är i behov av uppdatering. En fråga är då hur vi ska hantera detta på sikt. Frågan kommer att tas upp på regionmötet i november.

Vi tittade även på BirdLifes ”Svenska fågellokaler”. Även den behöver uppdateras.

§ 17 Genomgång av åtgärdslistan

Åtgärdslistan gicks igenom och följer efter protokollet.

§ 18 Nästa möte

Nästa möte hålls v42/43 i Naturcentrum. Peter skickar i vanlig ordning ut en doodle och kallelse kommer därefter att skickas ut.

§ 19 Mötets avslutande

Ordförande förklarade mötet avslutat.

Vid protokollet

Justeras

Stefan Westberg, sekr.

Peter Berry, ordf.